
Protokół

ze wspólnego  posiedzenia Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa
i Integracji Europejskiej, Komisji Infrastruktury i Drogownictwa, Komisji Oświaty, Kultury,

Sportu i Zdrowia, Komisji Budżetu i Samorządu, Komisji Skarg, Wniosków 
i Petycji oraz Komisji Rewizyjnej w dniu  17 maja  2022 roku 

o godzinie 1200 w sali Sesyjnej w Urzędzie Miejskim.
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Ad.1.Sprawy regulaminowe.

I Obecność na posiedzeniu:
stan Komisji - 14 radnych
obecnych - 14 radnych
nieobecny                   - 0 /spóźnienie R.Bejgier, J. Koralewski /

Listy obecności stanowią załącznik niniejszego protokołu.

II Posiedzeniu Komisji przewodniczył:
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Kaznowski.

III Proponowany porządek posiedzenia:

1.Sprawy regulaminowe.
2.Przyjęcie protokołu z posiedzenia komisji.
3.Strategia Rozwoju Miasta i Gminy Kowalewo Pomorskie na lata 2022-2030.
4.Prognozy w zakresie wprowadzenia Europejskiego Zielonego Ładu w Polsce.
5.Analiza zaległości podatkowych za 2021 r.
6.Nabór na wolne stanowiska urzędnicze na podstawie ustawy z dnia 21 listopada 2008 roku            
o pracownikach samorządowych w tym wybór Sekretarza Urzędu Miejskiego.
7.Projekty uchwał i tematy informacyjne.
8.Zapytania, sprawy różne.
9.Zakończenie. 

Przewodniczący Komisji  Stanisław Kaznowski – odczytał treść porządku posiedzenia i zapytał
czy ktoś ma uwagi do przedstawionego porządku posiedzenia.
Porządek posiedzenia przyjęto bez uwag.

Ad.2.Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji.

Przewodniczący  Komisji  Stanisław  Kaznowski  –  zapytał  czy  są  uwagi  do  protokołu
z posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, która odbyła się 19 kwietnia 2022r. 
Nikt z Radnych nie miał uwag, wobec czego zapytał, kto z  członków Komisji, Skarg, Wniosków
i Petycji jest za przyjęciem protokołu.
Radni jednogłośnie przyjęli protokół.

Następnie zapytał czy są uwagi  do protokołu ze wspólnego posiedzenia Komisji, które również
odbyło się 19 kwietnia 2022 r.
Nikt z Radnych nie miał uwag, wobec czego zapytał, kto z  radnych jest za przyjęciem protokołu.
Radni jednogłośnie przyjęli protokół.

Ad.3. Strategia Rozwoju Miasta i Gminy Kowalewo Pomorskie na lata 2022-2030.

Karolina  Drzewiecka Westmor  Consulting  –  przedstawiła  prezentację  dotyczącą  Strategii
Rozwoju Miasta i Gminy Kowalewo Pomorskie.
O godz. 1210 na posiedzenie Komisji przybył Radny Robert Bejgier.

O godz. 1218 na posiedzenie Komisji przybył Radny Jerzy Koralewski.
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Radny Wojciech  Małkiewicz –  odniósł  się  do  planowanej  rozbudowy linii  kolejowej,  zapytał
o jaką linię dokładnie chodzi.
 
Karolina Drzewiecka Westmor Consulting – poinformowała, że przez obszar Gminy wytyczono
warianty przebiegu linii  kolejowej nr 5 w ramach korytarza kolejowego nr 1 Centralnego Portu
Komunikacyjnego. Zgodnie z Planem Inwestycji Kolejowych na lata 2020-2034 rozpoczęcie prac
budowlanych planowane jest na rok 2026, natomiast oddanie linii do użytku ma nastąpić w roku
2030.

Radny Robert Bejgier – odniósł się do wypowiedzi Pani Karoliny Drzewieckiej,  która mówiła
o braku potrzeby opinii środowiskowej do naszego projektu. Zapytał jak to się ma do STEŚu, który
jest niezbędny do powstania obwodnicy. Zapytał czy to nie łączy się jakoś. 

Karolina  Drzewiecka Westmor  Consulting  –  poinformowała,  że  organy,  które  uczestniczą
w procedurze  tzw.  strategicznej  oddziaływania  na  środowisko  wydały  opinię  o  odstąpieniu  od
przeprowadzenia  strategicznej  oceny  oddziaływania  dla  projektu  dokumentu.  Dodała,  że  dla
inwestycji  podejmowane są działania  tj.  składane są wnioski  o odstąpienie od przeprowadzenia
oceny, albo wydanie potrzeby przeprowadzenia oceny, gdzie sporządza się raport. Wyjaśniła, że
jest to dla konkretnej inwestycji. Dla samego projektu dokumentu, nie jest to wymagane. 
Nikt  z  Radnych  nie  miał  więcej  pytań  do  przedstawionej  Strategii  Rozwoju  Miasta  i  Gminy
Kowalewo Pomorskie na lata 2022 – 2030.

Ad.4. Prognozy w zakresie wprowadzenia Europejskiego Zielonego Ładu w Polsce.

Kierownik ref. OŚRiEG – przedstawiła materiał dotyczący  prognozy w zakresie wprowadzenia 
Europejskiego Zielonego Ładu w Polsce. Materiał stanowi załącznik do protokołu.

Radny  Michał  Klafczyński  –  przedstawił  informacje  dotyczące   prognozy  w  zakresie
wprowadzenia Europejskiego Zielonego Ładu w Polsce. Materiał stanowi załącznik do protokołu.

Radny Jerzy Koralewski – zapytał jaki wpływ na Zielony Ład będzie miał upór ekipy rządzącej
w Polsce „trzymania się węgla”. 

Radny Michał Klafczyński – poinformował, że problem jest również z drewnem. 

Radny  Piotr  Strzelecki –  poinformował,  że  w  Polsce  rolnictwo  jest  najbardziej  ekologiczne
w Europie. Wycofano bardzo dużo środków nawożących z rynku, te które pozostały nie mają już
takich wartości.  Możliwe, że nie będzie możliwości stosowania nawozów. Jako Europejczycy nie
mamy wpływu na ochronę środowiska, cały świat powinien się zaangażować. Uważa, że Polska
powinna porozumieć się z Europą, jako Polacy wszystko przyjmujemy negatywnie. Należy patrzeć
z perspektywy kraju i dbać o własne interesy. O swoje interesy będziemy potrafili zadbać wtedy,
gdy porozumiemy się z Europą. Należy uświadamiać wszystkich, jak ważna jest współpraca. Nie
należy z góry negować, że Zielony Ład jest szkodliwy dla rolnika. 

Ad.5.Analiza zaległości podatkowych za 2021 r.

Skarbnik  Gminy  Magdalena  Górna  –  przedstawiła  materiał  dotyczący  analizy  zaległości
podatkowych. Materiał stanowi załącznik do protokołu.
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Radny  Robert  Bejgier  –  poinformował,  że  na  podstawie  przedstawionego  materiału  można
wyciągnąć dwa wnioski. Uważa, że powinien być to program światowy, a nie europejski. Następnie
odniósł się do przedstawionego wykresu, który dotyczył środków transportowych. Przy planowaniu
podatków ustalono, że podatek od transportu pozostał bez zmian, po to by była płynność opłat tego
podatku. Z wykresu widać, że zachęta nie podziałała, zaległości się nie zmniejszyły. Uważa, że nie
ma znaczenia czy podatki są niskie czy wysokie.

Skarbnik Gminy Magdalena Górna  – w Gminie jest pięciu przedsiębiorców, którzy nie płacą
podatku od środków transportowych.  Nowi przedsiębiorcy  działający  na  terenie  Gminy,   płacą
podatki. Dodała, że są to wieloletnie naleciałości. 
 
Burmistrz Miasta Jacek Żurawski – pozostawienie podatków na tym samym poziomie, miało na
celu zwiększenie konkurencyjności Gminy Kowalewo Pomorskie, pośród Gmin sąsiednich. Uważa,
że wstrzemięźliwość podnoszenia podatków przynosi efekty. 

Radny Piotr Strzelecki - zapytał ilu rolników nie zapłaciło podatku rolnego. 

Skarbnik Gminy Magdalena Górna – poinformowała, że obecnie posiada tylko ogólną liczbę bez
podziału  na  podatki.  Dodała,  że  na  następne  posiedzenie  Komisji  może  taką  informację
przygotować.

Radny Wojciech Małkiewicz – zapytał jak wygląda ściągalność zadłużenia w przedziale kilku lat,
zapytał czy jest rosnąca czy spadająca. 

Skarbnik  Gminy Magdalena Górna  – odpowiedziała,  że  wygląda  to  jak  sinusoida,  wszystko
zależy od roku. Czasami ściągalność jest w 100%, jednak zaległości są widoczne. 

Radny Wojciech Małkiewicz – zapytał czy kwotowo te zaległości są większe.

Skarbnik  Gminy Magdalena Górna  – odpowiedziała,  że  do roku 2020 tak,  w zależności  od
podatku. W środkach transportu ten poziom się utrzymuje. W podatku rolnym w ubiegłym roku
była wyższa ściągalność,  co oznacza zmniejszenie  zadłużenia.   Jeżeli  chodzi  o ściągalność  jest
tendencja wzrostowa. W przyszłym roku przygotuje materiał,  gdzie będzie przedstawiona liczba
„rok do roku” z ostatnich czterech lat. 

Burmistrz Miasta Jacek Żurawski – poinformował, że pewnych podatków nie można odzyskać.
Rośnie umiejętność unikania płacenia podatków. 

Skarbnik Gminy Magdalena Górna – poinformowała, że  Urząd Skarbowy pobiera 100,00zł  za
wysłany tytuł. Podwyższone opłaty mobilizują do spłaty. 
Nikt z radnych nie miał więcej uwag do przedstawionego materiału. 

Ad.6. Nabór na wolne stanowiska urzędnicze na podstawie ustawy z dnia 21 listopada 2008
roku o pracownikach samorządowych w tym wybór Sekretarza Urzędu Miejskiego.

Zastępca  Burmistrza  Ilona  Rybicka  –   Sałatowska  –  poinformowała,  że  Zarządzeniem
Burmistrza Miasta nr 24/2022 z dnia 15 lutego 2022 roku, został  ogłoszony konkurs na wolne
stanowisko Sekretarza. Została w nim zawarta informacja jakie wymogi zgodnie z ustawą powinien
spełniać kandydat.  Został  określony termin składania dokumentów. W dniu 2 marca 2022 roku
wpłynęła   jedna  kandydatura  Pani  Moniki  Piróg.  Komisja  składająca  się  z  trzech  osób:  Ilona
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Rybicka – Sałatowska, Magdalena Górna i Dariusz Chyła przeanalizowała wszystkie dokumenty
i  zarekomendowała  kandydaturę  Pani  Moniki  Piróg  na  stanowisko  Sekretarza  Gminy  Panu
Burmistrzowi. Następnie odbyła się rozmowa kwalifikacyjna z Panią Moniką Piróg, przy udziale
Komisji wraz z Panem Burmistrzem, po której kandydatura Pani Moniki została zaakceptowana.
Wszelkie  ogłoszenia  związane  z  konkursem były  zamieszczane  na  stronie  internetowej  Urzędu
w BIP. Wszelkie wymagania zostały spełnione. 

Burmistrz Miasta Jacek Żurawski – poinformował, że nie pozwoliłby sobie na naruszenie prawa
powołując kogoś na tak ważne stanowisko urzędnicze. Dziwi się, że przez ostanie pięć miesięcy był
regularnie atakowany, dlaczego nie został ogłoszony konkurs i przypadkiem nie zostało złamane
prawo oraz czy jego działanie jest prawidłowe. Podczas rozmowy kwalifikacyjnej zadawał bardzo
trudne pytania.  W niedługim czasie odbyły się dwa następne konkursy, gdzie procedura została
powtórzona  w  taki  sam  sposób.  Kandydatura  na  Sekretarza  Gminy  została  przez  Niego
zaakceptowana  w obecności  Komisji.  Z  rozmowy kwalifikacyjnej  sporządzony  został  protokół.
Według  Niego  sprawa  jest  zamknięta,  nie  zostałaby  zaakceptowana  kandydatura,  która  nie
spełniłaby  jakichkolwiek  wymogów.  Nie  pozwoli  sobie  by  w  konkursach  były  jakiekolwiek
wątpliwości związane z powoływaną osobą na  stanowisko urzędnicze. 

Radny Jerzy Koralewski – stwierdził, że Przewodniczący Komisji Rewizyjnej nie spełnił swojego
podstawowego  celu  i  zadania.  Poprosił,  aby  sobie  przypomnieć  o  czym była  rozmowa.  Radni
w dniu 31 marca 2022 podpisali  interpelację,  chcieli  się  dowiedzieć  jak to  się stało.  Od 6 -  8
miesięcy  pytał  kiedy  zostanie  ogłoszony  konkurs  na  wolne  stanowisko.  Zgodnie  z  przepisami,
konkurs powinien zostać ogłoszony w przeciągu 3 miesięcy po ustąpieniu stanowiska przez byłego
Sekretarza Urzędu. W dalszym ciągu nie wiadomo jak jest,  nie zostało to wyjaśnione.  Poprosił
o  przedstawienie  w obecnej  chwili  protokołu  z  rozmowy kwalifikacyjnej.  Zapytał  jakie  trudne
pytania  były  zadawane  podczas  rozmowy  oraz  gdzie  jest  protokół.  Odniósł  się  do
Przewodniczącego  Komisji  Rewizyjnej  i  poinformował,  że  jako  Przewodniczący  nie  dopełnił
obowiązków.

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Stanisław Kaznowski - zapytał na jakiej podstawie Radny
tak sądzi. 

Radny  Jerzy  Koralewski  –  wyjaśnił,  że  prosili  o  wgląd  do  dokumentów,  co  nie  zostało
poczynione.  Następnie dodał, że najbardziej  istotne w odpowiedzi na interpelację Radnych jest
akapit,  że  kandydat  powinien  mieć  dwa  lata  na  stanowisku  urzędniczym.  Zapytał  od  kiedy
poprzedni Sekretarz przestał pełnić funkcję Sekretarza Gminy. Dodał, że kandydat przedstawił, że
na  stanowisku  kierowniczym  pracował  2  lata  9  miesięcy  oraz  24  dni.  6  miesięcy  temu  pytał
o  stanowisko  Sekretarza.  Zapytał  jaką  funkcję  pełnił  obecny  Sekretarz  na  stanowisku
kierowniczym.  Uważa,  że  uśmiech  Pana Burmistrza  świadczy o tym,  że  lekceważy dziewięciu
Radnych. Dokumenty nie zostały przedstawione. Zgłosił wniosek by 31 maja podczas posiedzenia
Komisji  Rewizyjnej  zostały  przedstawione  wszystkie  dokumenty  dotyczące  konkursu  na
stanowisko Sekretarza wraz z protokołem.  Nie rozumie dlaczego Radni nie mogą zapoznać się
z protokołem. Zapytał czym są formalne porozumienia pełnienia funkcji Sekretarza oraz jak jest
z  transparentnością  i  jawnością.  Na  koniec  dodał,  że  chciałby  się  dowiedzieć  jak  funkcjonuje
procedura. 

Burmistrz  Miasta  Jacek  Żurawski  –  poinformował,  że  Rada  powołuje  Skarbnika  Gminy,
gdzie  ma  prawo do  wglądu.  Burmistrz  powołuje  wszystkie  inne  funkcje,  za  które  odpowiada.
Procedury, które zostały zapisane w ustawie zostały dotrzymane. Dodał, że całą odpowiedzialność
za  przeprowadzenie  konkursu  na   stanowisko  Sekretarza  Gminy  bierze  na  siebie.   Rozmawiał
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z Radcą Prawnym na temat tego, na ile uprawniona jest Komisja Rewizyjna do zbadania sprawy
dotyczącej  powołania przez Burmistrza osoby na stanowisko urzędnicze.  Wyjaśnił,  że zapisy te
można  stosować,  jeżeli  Burmistrz  przyzna  rażąco  wysokie  uposażenie  takiej  osobie.  Komisja
Rewizyjna może również zajmować się sprawami finansowymi Gminy. Uważa, że żądanie wglądu
do wszystkich dokumentów jest bezprawne. Poprosił by jego kompetencje pozostawić Jemu. Jeżeli
będzie jakaś  wątpliwość,  poprosił  by przyjść do Niego celem wyjaśnienia.  Jedyną osobą,  która
może mieć wątpliwości co do kandydata jest On i Komisja konkursowa. Dodał, że obowiązki byłej
Pani  Sekretarz  zostały  podzielone  pomiędzy  dwie  osoby:  Zastępcę  Burmistrza  i  Kierownika
Administracji i Obsługi Urzędu, które pełnione były bardzo dobrze. 

1325 -13 41 – Radny Michał Klafczyński wyszedł z sali posiedzeń.

Radny  Robert  Bejgier –  poinformował,  że  w  pierwszej  wypowiedzi  Pana  Burmistrza  padło
stwierdzenie,  że  dziwi  Pana  Burmistrza  dociekliwość  Radnych.  Kilkukrotnie  na  poprzednich
posiedzeniach  Komisji  padło  już  takie  stwierdzenie.  Wyjaśnił,  że  dziwi  Go  zdziwienie  Pana
Burmistrza. Uważa, że dociekliwość Radnych jest najszlachetniejszą cechą, która najwięcej wnosi
do pracy Radnych. Świadomy Radny, to taki, który podejmuje dobre decyzje. Radny, który nie ma
świadomości  i  wiedzy na  jakiś  temat,  może  popełnić  błędy.   Dociekliwość  jest  rolą  Radnych.
Poprosił o przedstawienie protokołu z przebiegu rozmowy kwalifikacyjnej, który dokumentuje co
się wydarzyło podczas rozmowy, jakie były opinie i jaka była końcowa konkluzja Komisji.  Do
poprzednich konkursów nie było uwag, ponieważ nie były to konkursy na tak ważne stanowisko.
Cały  czas  jest  wątpliwość  i  niejasność  wśród  Radnych,  pracowników  Urzędu  i  mieszkańców,
dotycząca wskazanego czasu na stanowisku kierowniczym obecnej Pani Sekretarz. Dodał, że nie
słyszał jeszcze na żadnym posiedzeniu Komisji, Sesji czy oficjalnym spotkaniu, że w Gminie jest
nowa Pani Sekretarz. Nie było oficjalnego przedstawienia, chociażby dla mieszkańców.  

Burmistrz  Miasta  Jacek Żurawski  – poinformował,  że  od  trzech  lat  cieszy  Go dociekliwość
Radnych.  Jednak  żeby  być  dociekliwym,  należy  pogłębiać  swoją  wiedzę.  Poinformował,  że
pracownikom  informacja  o  nowym  Sekretarzu  została  przedstawiona  po  dwóch  dniach  od
rozstrzygnięcia  konkursu.  Została  również zamieszona informacja na stronie Urzędu. Nigdy nie
były robione prezentacje stanowisk urzędniczych. Dodał, że ma szeroki kontakt z mieszkańcami
i ani razu nie został zapytany o wybór Sekretarza.  Dodał, że Radca Prawny wypowie się na temat
możliwości udostępnienia dokumentów z przeprowadzonego konkursu. 

Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  Stanisław Kaznowski -  zapytał  Radcę  Prawnego na  ile
można ujawnić dokumenty z przeprowadzonego konkursu. 

Radca Prawny Dariusz Chyła  – poinformował,  że musi  sprawdzić dokumenty pod względem
RODO. 

Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  Stanisław  Kaznowski –  poinformował,  że  Komisja
Rewizyjna nie jest komisją śledczą.  Jeżeli chodzi o dostęp do dokumentów prac Gminy, każdy
Radny ma prawo zapoznać się z nimi. Wszelkie uchybienia należy zgłaszać odpowiednim organom.

Zastępca Burmistrza Ilona Rybicka –  Sałatowska – przedstawiła stanowiska, i okres w jakich
były wymogi dotyczące doświadczenia na stanowiskach urzędniczych:

1.  1 kwietnia 2014 roku –  13 grudnia 2018 roku –  samodzielne stanowisko ds. kadr,
2.  6 maja 2019 roku – 31 sierpnia 2020 roku –  zastępca inspektora ds. danych osobowych

oraz samodzielne stanowisko ds. kadr,
3. od 1 września 2020 roku – kierownik ref. Administracji i Obsługi Urzędu,
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4. od  23  sierpnia  2021  roku –  pełnienie  zastępstwa  za  kierownika  ref.  Edukacji,  Oświaty
i Wychowania.

Było brane pod uwagę stanowisko kierownicze tj. zastępcy inspektora danych osobowych, wynika
to  z  wynagrodzenia  pracowników  samorządowych,  gdzie  jest  zapis,  że  stanowisko  zastępcy
kierownika traktowane jest jako kierownicze. Dodała, że w stanowisko kierownicze wpisany jest
inspektor  danych  osobowych.  Spełnia  to  wszystkie  wymagania.  Jeżeli  chodzi  o  samodzielne
stanowisko do spraw kadr, jest to dodatkowe spełnienie wymogów. W Regulaminie dotyczącym
pracy  pracowników Urzędu  jest  zapis,  że  kierowników referatów  i  wyodrębnione  samodzielne
stanowiska   traktuje  się  jako  stanowiska  kierownicze.  W  piśmie  okólnym  z  2016  roku  są
przedstawione  zasady  kontroli  w  Urzędzie  Miejskim,  gdzie  jest  zapis,  że  kierownika  referatu
traktuje się również jako samodzielne stanowisko. 

Radca Prawny Dariusz Chyła – poinformował, że Regulamin pracowniczy jest z roku 2015. 

Radna Jolanta Wypych – poinformowała, że należało od razu przedstawić takie informacje i nie
byłoby problemu. 

Radca  Prawny  Dariusz  Chyła  –  poinformował,  że  wybór  kandydatów  wynika  z  Kodeksu
Postępowania Administracyjnego, a cały nadzór sprawuje Sąd Administracyjny. Poinformował, że
z doświadczenia wie, że na wysokie stanowiska urzędnicze brakuje chętnych. Wyjaśnił, że podczas
konkursu, pod uwagę zostały wzięte dokumenty z 2015 roku tj. Regulamin pracy, gdzie ustalona
była  forma  zarządcza,  gdzie  poprzedni  Burmistrz  ustalił,  kto  w jego imieniu  sprawuje  funkcję
kierowniczą.  Ustawodawca przewidział  różne stanowiska, w tym inspektora danych osobowych,
jako funkcję kierowniczą.  Inspektor nie kieruje zespołem pracowników, jednak może. Z samego
poziomu trudności wykonywania funkcji został wpisany. Wyjaśnił, że w ustawie o ochronie danych
osobowych wpisany jest zastępca ochrony danych osobowych. Zostało to wpisane do aktu rangi
ustawowej, tj. wyżej niż rozporządzenie. 

Radna Halina Dąbrowska – zapytała  czy regulamin,  który ustalał  stanowiska kierownicze był
ustalany zarządzeniem czy uchwałą. 

Zastępca Burmistrza Ilona Rybicka –  Sałatowska – poinformowała, że było to pismo okólne,
obecnie odpowiednik zarządzenia.

Burmistrz  Miasta  Jacek  Żurawski  –  poinformował,  że  podczas  rozmowy  kwalifikacyjnej
zadawał trudne pytania.  Jeżeli  odpowiedzi by Go nie satysfakcjonowały, nie zostałby powołany
Sekretarz. 

Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  Stanisław  Kaznowski –  poinformował,  że  na  Komisję
Rewizyjną dokumenty, które mogą być ujawnione zostaną przedstawione Komisji. 

Nikt z Radnych nie miał więcej uwag do przedstawionego materiału.

Ad.7. Projekty uchwał i tematy informacyjne.

Skarbnik Gminy Magdalena Górna – omówiła projekty uchwał:

• w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kowalewo Pomorskie na lata 2022-2040,
• w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2022,
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Radny  Robert  Bejgier –  poinformował,  że  wartość  inwestycji  dotycząca  drogi  Elzanowo  –
Szychowo jest wyższa niż złożona oferta. 

     
Skarbnik Gminy Magdalena Górna – poinformowała, że kwota ta nie stanowi całej inwestycji,
dotyczy tylko robót budowlanych. 

      Radny Robert Bejgier – zapytał czy dofinansowanie będzie stanowiło około 30%.

Skarbnik  Gminy  Magdalena  Górna –  odpowiedziała,  że  dofinansowanie  będzie  stanowiło
498 000,00 zł. W umowie jest zapis, że o ile oferta będzie wyższa, pozostałą kwotę może pokryć
Gmina. 

      Nikt z radnych nie miał więcej pytań do przedstawionych projektów uchwał.

• w  sprawie   zarządzenia  poboru  podatku  od  nieruchomości,  podatku  rolnego  i  podatku
leśnego od osób fizycznych w drodze  inkasa oraz  wyznaczenia  inkasentów i  określenia
wysokości wynagrodzenia za inkaso.

Nikt z Radnych nie miał pytań do przedstawionego projektu uchwały.

Kierownik TIiGG Bożena Rymanowska –omówiła projekt uchwały:

• w  sprawie   przyjęcia  Strategii  Rozwoju  Miasta  i  Gminy  Kowalewo  Pomorskie
na lata 2022-2030.

Nikt z Radnych nie miał pytań do przedstawionego projektu uchwały.

Tematy informacyjne.     

Zastępca Burmistrza Ilona Rybicka –  Sałatowska  – poinformowała, że 12 maja odbyły się
wybory do Młodzieżowej Rady Miejskiej na I kadencję, na lata 2022 - 2025. Wyniki wyborów
zamieszczone są na stronie internetowej Urzędu. Wybory odbyły się w pięciu okręgach. Wybrano
15 radnych. Pierwsze posiedzenie Młodzieżowej Rady Miejskiej planowane jest na 27 maja 2022 r.
na godz. 1200.

Zastępca Kierownika MGOPS Joanna Krasicka – poinformowała, że co roku MGOPS składa
dokument  dotyczący  Oceny  Zasobów  Pomocy  Społecznej  w  Kowalewie  Pomorskim.
Z dokumentem  za rok 2021 można się zapoznać w Biurze Rady Miejskiej, natomiast jeżeli będą
jakieś pytania można przyjść do MGOPS, w celu wyjaśnienia.

Burmistrz Miasta  Jacek Żurawski  – poinformował,  że w przyszłorocznym budżecie  zostanie
przeznaczona pewna kwota (równoważna z kwotą przeznaczoną  na samochody dla OSP) na budżet
obywatelski.  Radnym  zostanie  przedłożony  projekt  uchwały,  a  o  zabezpieczonych  środkach
w budżecie zostaną poinformowani mieszkańcy. Następnie odniósł się do powstałej Młodzieżowej
Rady i poinformował, że wybrany Przewodniczący Młodzieżowej Rady będzie mógł przez jeden
lub dwa dni, za zgodą rodziców i Dyrektora pracować przy Jego boku w Urzędzie. Przyjmować
interesantów, odbywać spotkania i wykonywać obowiązki od początku do końca. 

Skarbnik  Gminy  Magdalena  Górna  –  poinformowała,  że  w  dniu  dzisiejszym  wpłynęła
pozytywna opinia z RIO odnośnie sprawozdania rocznego z wykonania budżetu gminy Kowalewo
Pomorskie za 2021 rok. Opinia w dniu jutrzejszym zostanie zamieszczona w Biuletynie Informacji
Publicznej. Następnie przedstawiła informacje dotyczące funkcjonowania Pływalni. 
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Radny  Robert  Bejgier  –  zapytał  czy  podana  ilość   1000  osób  stanowi  ogólną  liczbę  osób
korzystających z Pływalni czy tylko osób prywatnych.

Skarbnik  Gminy  Magdalena Górna  – poinformowała,  że  podana  została  ogólna  liczba  osób
korzystających z Pływalni. Dodała, że na osobach prywatnych była zwyżka w ilości 2 800  osób.
Zwyżka cen biletów nie spowodowała mniejszej ilości osób korzystających z Pływalni. Dodała, że
osoby korzystające z basenu przyjeżdżają również z ościennych Gmin. 

Radna Jolanta  Wypych –  zapytała  czy  dzieci  z  innych  Gmin  płacą  za  korzystanie  z  basenu
w ramach zajęć Umiem Pływać.

Skarbnik  Gminy  Magdalena Górna  – odpowiedziała,  że  zajęcia  organizowane  są  w ramach
projektu, na koniec programu wystawiana jest faktura za korzystanie z basenu.

Ad.8. Zapytania, sprawy różne.

Radny Ryszard Lipiński – zgłosił, potrzebę naprawy dróg asfaltowych w Mlewie. 

Kierownik  GKiM  Małgorzata  Wegner –  poinformowała,  że  w  czerwcu  zostanie  wykonany
przegląd  gwarancyjny  dróg  na  terenie  Gminy  z  udziałem  wykonawcy  oraz  sołtysów  danego
sołectwa.

Radny  Ryszard  Lipiński  –  zgłosił,  że  w  Mlewie  wzdłuż  byłego  SKR  jest  popękany  asfalt.
Następnie zapytał czy ścieżka rowerowa Chełmża – Sierakowo zostanie ukończona w tym roku.

Kierownik  TIiGG Bożena  Rymanowska –  poinformowała,  że  jest  to  inwestycja  realizowana
nie tylko na terenie naszej Gminy, a również na terenie Gmin ościennych. Założenia są takie, że
projekt musi zostać zakończony  do września 2023 roku, by nie przepadły środki z dofinansowania.
Dodała, że są mieszkańcy Srebrnik i Mlewa, którzy złożyli odwołania.  Na chwilę obecną nie ma
rozstrzygnięcia  odwołań  przez  Ministerstwo.  Poinformowała,  że  z  aktualnej  umowy  został
wyłączony  odcinek  na  wysokości  jeziora  w  Mlewie.  Zostanie  ogłoszony  przetarg  na  nowego
wykonawcę. Według informacji z Urzędu Marszałkowskiego w Toruniu wynika, że w tym roku
ścieżka nie zostanie zakończona i oddana do użytku. 

Radny Ryszard Lipiński –  w imieniu mieszkańców Mlewa zgłosił prośbę by na odcinku, nowo
wybudowanej drogi dolać 1,5 metra asfaltu, w celu połączenia z drogą rowerową. 

Radny Piotr Strzelecki –  poinformował, że drogi asfaltowe są w złym stanie, szczególnie droga
w Elzanowie. Następnie zgłosił by Komisja Infrastruktury i Drogownictwa wykonała objazd dróg
na terenie  Gminy.  Są drogi,  które nie  mają dziur,  jednak mają miejsca,  gdzie  starty  jest  asfalt
i widać biały kamień. Drogi, które są jeszcze objęte gwarancją, należałoby naprawić. 

Radny Marcin Dunajski –  zaproponował, by objazd dróg gminnych odbył się 24 maja, bądź na
początku czerwca.

Kierownik  GKiM  Małgorzata  Wegner –  poinformowała,  że  sprawdzi,  który  termin  byłby
najbardziej odpowiedzi i członkowie Komisji zostaną poinformowani.

Dodała, że w budżecie ma zaplanowane środki w wysokości 20 000,00 zł na remont dróg. Wystąpi
z pismem do Pani Skarbnik o zwiększenie środków w budżecie.

Radny Marcin Dunajski –  poprosił o odnowienie pasów na przejściach dla pieszych na terenie
miasta.

Kierownik GKiM Małgorzata Wegner – poinformowała, że ZGKiM zaczął już odnawiać pasy na
przejściach dla pieszych na terenie miasta.
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Radny Marcin Dunajski  –  odniósł  się do ścieżki  rowerowej w Sierakowie,  gdzie  przy jednej
z posesji, przed zakrętem w kierunku Ryńska rozebrany został niewielki odcinek chodnika, gdzie
nawierzchnia przygotowana jest na wylanie asfaltu, zapytał kiedy to nastąpi.

Kierownik TIiGG Bożena Rymanowska – poinformowała, że zostało to zgłoszone do Zarządu
Dróg Wojewódzkich, na co otrzymano odpowiedź, że wjazd jest przejezdny. Obecnie jest to plac
budowy. Prośba zostanie ponowiona. Wykonawca ma harmonogram, według którego wykonywane
są poszczególne odcinki. 

Radny Jerzy Koralewski –  zapytał kiedy zostanie rozpoczęta modernizacja Skate Parku i kiedy
zostanie oddany do użytku,

Radny Jerzy Koralewski wspólnie z Radnym Robertem Bejgier –  zapytali  jaki będzie koszt
przeprowadzenia  remontu,  na  uzyskanie  dwóch  dodatkowych  pomieszczeń  w  Przedszkolu
Publicznym.  Po  raz  kolejny  zaproponowali  by  zastanowić  się  nad  utworzeniem  dodatkowych
oddziałów w Przedszkolu Terapeutycznym w Kowalewie Pomorskim lub na Osiedlu Brodnickim.
Następnie ponowili wniosek o umieszczenie flagi unijnej przed budynkiem Urzędu.

Radny  Robert  Bejgier  –  poprosił,  aby  zastanowić  się   nad  alternatywnym  dojazdem  do
ul. Sportowej oraz bloków na ul. Konopnickiej. Podczas  awarii wody na drodze wykonywane są
wykopy, co utrudnia mieszkańcom dojazd do posesji. W razie awarii służby ratownicze nie miałyby
możliwości dojazdu do posesji.

Kierownik  GKiM  Małgorzata  Wegner –  poinformowała,  że  można  taki  wniosek  złożyć  do
przyszłorocznego budżetu. 

Kierownik TIiGG Bożena Rymanowska – poinformowała, że wiąże się to z wykupem gruntów
prywatnych. 

Kierownik  GKiM  Małgorzata  Wegner –  odniosła  się  do  wniosków  złożonych  na  ostatnim
posiedzeniu komisji w dniu 19 kwietnia przez :

• Radnego  Roberta  Bejgier,  dotyczącego  zamontowania  na  skrzyżowaniu  ul.  Sportowej
z ul. Konopnickiej  lustra drogowego. Poinformowała, że istnieje możliwość zamontowania
lustra, w celu zapewnienia bezpieczeństwa.

• Radnego  Roberta  Bejgier  dotyczącego  problemu  rozładowywania  towarów  przy  Polo
Markecie.  Poinformowała,  że  w  2021  roku  jeden  z  właścicieli  sklepików  wystąpił  do
Urzędu  z  pismem,  odnośnie  parkowania,  po  czym  wystąpiono  wtedy  do  projektanta.
Właścicielowi  sklepiku  została  udzielona  odpowiedź,  dotycząca  braku  możliwości
wyznaczenia miejsc postojowych – zastrzeżonych tzw. kopert.

• Radnej  Jolanty  Wypych,  który  dotyczył  zalegającej  kałuży  na  Podborku.  Wyjaśniła,  że
skutkiem tego była awaria. Kałuża została zlikwidowana.

• Radnego Wojciecha Małkiewicza, odnośnie zapełnionego ściekami rowu na ul. Kościuszki.
Poinformowała, że ZGKiM dokonał uszczelnienia przepompowni.

• Radnego Jerzego Koralewskiego odnośnie murku na skrzyżowaniu ul. Toruńskiej z ul. Fosa
Jagiellońska,  gdzie  zniszczeniu  uległ  murek.  Poinformowała,  że  ZGKiM na tym terenie
wykosił trawę, natomiast ZGKiM myśli nad zakryciem nieestetycznego murku.

• Radnej Jolanty Wypych odnośnie możliwości przesunięcia  przejścia dla pieszych w głąb
ulicy  za zakrętem na zjeździe z drogi krajowej na ul. Fosa Jagiellońska. Poinformowała, że
wniosek  nie  może  zostać  zrealizowany,  gdyż istniejące  przejście  służy  pieszym idącym
wzdłuż ul. Św. Mikołaja, co oznacza, że służy drodze krajowej, a jego likwidacja nie jest
możliwa. Można wystąpić z pismem do Generalnej Dyrekcji Dróg i Autostrad z informacją
o złożonym wniosku. 
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• Radnego Piotra Strzeleckiego odnośnie  przejścia dla pieszych na ul. Szkolnej wis a wis
Poczty. Poinformowała, że na początku ulicy znajduje się znak „strefa zamieszkania”, gdzie
pieszy  ma  prawo  korzystać  z  całej  jezdni,  bez  konieczności  wyznaczania  przejść  dla
pieszych.

• Radnego Piotra Strzeleckiego odnośnie znaków ograniczenia prędkości w Nowym Dworze.
Poinformowała, że znaki zostały zamówione. 

• Radnego  Piotra  Strzeleckiego  odnośnie  uporządkowania  terenu  przy  Ośrodku  Zdrowia
w Wielkim Rychnowie. Poinformowała, że teren został uporządkowany przez ZGKiM.

• Radnego Marcina Dunajskiego odnośnie dziur w asfalcie na Martyńcu. Poinformowała, że
dziury zostały usunięte.

Radna Jolanta Wypych –  zawnioskowała o uporządkowanie działki Poczty Polskiej  od strony
Restauracji Da Noi lub o wystąpienie o przejęcie tego terenu.

Kierownik  GKiM Małgorzata  Wegner –  poinformowała,  że  kiedyś  wystąpiono  już  z  prośbą
o przejęcie tego terenu, jednak Poczta Polska nie wyraziła zgody.

Burmistrz Miasta Jacek Żurawski – poinformował, że należy po raz kolejny wystąpić do Poczty
Polskiej  o  przejęcie  tego  terenu.  Następnie  odniósł  się  do  przejścia  dla  pieszych,  o  którym
wspominała Radna Jolanta Wypych. Uważa, że to skrzyżowanie jest niebezpiecznie nie tylko dla
pieszych, ale także dla kierowców. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Jerzy  Orłowski  –  poinformował  o  zbliżających  się
wydarzeniach:

• 26 maja – XLIV Sesja RM,

• 27 maja – Inauguracyjna Sesja Młodzieżowej Rady Miejskiej,

• 31 maja – posiedzenie Komisji Rewizyjnej,

• 14 czerwca – wspólne posiedzenie Komisji,

• 30 czerwca – XLV Sesja RM.

Następnie dodał, że w miesiącu lipcu, nie zaplanowano posiedzeń Komisji i obrad Sesji RM.

Ad.8. Zakończenie.

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Komisji o godzinie 1505  zamknął posiedzenie
Komisji.

Protokół zawiera  11 kolejno ponumerowanych stron.

Protokołowała:
M. Chądzyńska

                                                                                                            PRZEWODNICZĄCY KOMISJI
                                                                                                                           REWIZYJNEJ

                                                                                                                     Stanisław Kaznowski


